



Ajuntament d'Argentona

CONSELL MUNICIPAL DE PATRIMONI

Acta núm. 3/2016

A les 19:00 del dia 20 de juny de 2016, a les dependències municipals de l'Ajuntament d'Argentona, es reuneixen en sessió ordinària, els membres del Consell amb la següent assistència:

President: Sr. Àngel Puig;

Vocals del Consell: el Sr. Lluís Mas, el Sr. Enric Subiñà, el Sr. David Farell, el Sr. Francesc Busquets, el Sr. Agustí Pageo i la Sra. Aina Gómez.

Assisteix també el tècnic de patrimoni de l'Ajuntament Sr. Joan Chaves i el secretari Sr. Xavier Roca.

A mode de convidats i sense dret a vot han assistit el Sr. Eduard Prats i el Sr. Raimon Català

En primera convocatòria no s'assoleix la presència de vocals suficients per constituir el Consell. S'inicia la sessió en segona convocatòria un cop s'assoleix la presència dels primers 4 vocals relacionats. En posterioritat i un cop iniciada la sessió s'incorpora el cinquè vocal relacionat.

Ordre del dia:

- 1.- Visita Puig i Cadafalch.
- 2.- Aprovació Acta núm. 2, de 18 d'abril.
- 3.- Informació Via Parpers.
- 4.- Informació Nou Reglament Consell de Patrimoni.
- 5.- Informació nous membres Consell del Patrimoni.
- 6.- Informació Activitats Difusió Patrimonial.
- 7.- Monòlit escales de la Església.
- 8.- Estat i qüestió Casa Puig i Cadafalch.
- 9.- Informació i actualització temes pendent de patrimoni.
- 10.- Urgències.
- 11.- Precs i preguntes.



1.- Visita Puig i Cadafalch

Prèviament a la convocatòria del Consell s'ha realitzat la visita programada a les obres de la Casa Puig i Cadafalch a la qual s'havia convocat tots els membres del Consell. La visita ha contat amb la presència de la directora de les obres, la Mercè Zazurca, i s'ha accedit a la coberta de la Casa per poder observar l'estat dels treballs.

2.- Aprovació Acta núm. 2

Es considera correcta amb l'única demanda de que es faci constar que el Sr. Enric Subiñà i el Sr. Lluís Mas es van excusar de la seva assistència al Consell.

3.- Informació Via Papers

La Sra. Aina Gómez explica el procés seguit fins ara. A partir de la denúncia, es va fer un informe tècnic que es va passar a exposar al Consell Patrimonial.

El Sr. Francesc Busquets explica l'estat a nivell de Generalitat i que hi ha una reunió acceptada pròximament per tractar el tema.

El Sr. Àngel Puig explica la denúncia interposada al Síndic de Greuges per part del Sr. Enric Subiñà i el Sr. Oriol Bassa.

El Sr. Oriol Bassa diu que hi hauria d'haver un pla de consolidació previ, exposa la responsabilitat de la propietat en la conservació i que entén que encara no s'està fent res de forma efectiva per solucionar-ho. Demana que no es desbrossi l'ambient sense el Pla de consolidació previ.

El Sr. Francesc Busquets diu que el pla de consolidació hi es però que no s'ha executat.

El Sr. David Farell diu que segurament el Sr. Navas és qui ha anat posant traves, amb independència dels recursos que es disposen.

El Sr. Oriol Bassa diu que, si és així, cal aplicar tots els recursos legals, exigint al propietari que faci les actuacions que pertoquin.

El Sr. Joan Chaves explica les actuacions que s'han fet amb els Sr. Navas. Exposa que pròximament es contactarà amb ell per a la col·locació d'un faristol informatiu, i es podrà contrastar la seva voluntat de col·laboració.

Al respecte, el Sr. Oriol Bassa diu que millor no senyalitzar amb l'estat actual.

La Sra. Aina Gómez demana que millor que les crítiques fossin constructives i es derivin primera a l'Ajuntament abans de denunciar-ho externament.

El Sr. Oriol Bassa i el Sr. Enric Subiñà diuen que es van dirigir reiteradament a l'Ajuntament i van exposar el tema al Consell de Patrimoni i que vist que no es va fer res al respecte, es van haver de dirigir al Síndic de Greuges.

El Sr. Enric Subiñà diu que no veu malament col·locar la placa, però considera que la Via s'hauria de netejar periòdicament per tal de deixar les restes visibles en el tram de dalt. No cal restaurar el tram de la via, però sí comprometre's a passar la desbrossadora 1 o 2 cops l'any.

El Sr. Àngel Puig diu que hagués agraït que es comentés internament abans de denunciar-ho al Síndic, i fa autocrítica de l'actuació municipal pel que fa referència al no manteniment



d'aquesta i de no haver valorat de incloure-ho en els plecs de l'empresa que fa el manteniment i neteja del municipi.

El Sr. Àngel Puig explica que el seu moment la Generalitat demanava una assegurança prohibitiva en el marc d'un Conveni a tres bandes.

El Sr. Francesc Busquets explica una mica la història del projecte (estructurat en 10 fases) i de com es va endagar la primera fase amb recursos de la Caixa Laietana. Exposa també com es desenvolupa i encallar el Conveni que es pretenia signar.

El Sr. Enric Subiñà diu que el que li preocupava al Sr. Navas és que si es recuperava la Via, aquesta conduï la gent cap a l'entrada a la seva finca.

El Sr. Àngel Puig proposa que a partir d'ara s'informi en cada Consell de l'estat del tema.

4.- Informació Nou Reglament Consell de Patrimoni

El Sr. Joan Chaves exposa el tema de la modificació del Consell. De que la modificació del reglament s'ha de fer prèviament a reduir els 13 membres. Es per això que s'han incorporat els nous membres de forma consultiva sense encara reduir el nombre de membres que figura al reglament.

Es comenta que per Ple s'aprovarà el reglament modificat i després es farà el nomenament dels 11 membres.

En el nou reglament també es posaran les possibles causes de cessament o substitució de membres del Consell.

El Sr. Enric Subiñà demana que la proposta del nou reglament es pugui consultar pels membres del Consell de forma prèvia a que passi pel Ple.

El Sr. Lluís Mas diu que si no hi ha problemes de quòrum, potser no caldria reduir el nombre de membres. Però s'exposa que es fa això per representants en altres Consells.

5.- Informació nous membres Consell del Patrimoni

Es presenta com a nou membre, el Sr. Raimon Català en representació del Museu del Càntir.

6.- Informació Activitats Difusió Patrimonial

El Sr. Àngel Puig exposa que es recull la iniciativa de que el Consell programi algunes conferències anuals (4 aproximadament) d'elements o temes relacionats amb el patrimoni local.

Proposa una primera xerrada en que es tracti sobre el Pla Especial i Catàleg de Patrimoni.

Altres propostes de temes són: la restauració de la Campana La Juliana, la restauració de Pergamí i Can Puig i Cadafalch, ...

Es proposa aprovar una proposta en el pròxim Consell de Setembre.

El Sr. Lluís Mas diu que també estaria bé proposar una xerrada anual de les tasques que es fan al Consell i exposar-ho en Ple. Aquest punt concret, no queda clar si és possible fer-ho o no, i es diu que es consultarà.



7.- Monòlit escales de la Església

El Sr. Àngel Puig proposa tocar el tema en un Consell extraordinari per un tema de temps i per tractar el tema amb el temps i l'extensió que requereix.

El Sr. Enric Subiñà explica que el monòlit no està protegit com element patrimonial, pel que estrictament la seva preservació no es motiu de debat en el Consell de Patrimoni.

El Sr. Àngel Puig explica que el Ple ja ha decidit treure'l i cal veure que es farà amb ell.

El Sr. Lluís Mas denuncia la forma en que s'ha fet i que s'ha portat a ple sense informar prèviament, ni demanar-ne opinió als òrgans participatius de la vila; el Consell de la Vila, el Consell de Patrimoni, ni a la Comissió de Memòria Històrica, com va expressar un dels seus membres en el Ple, en el que totes les intervencions del públic es van mostrar contràries a la forma en que s'estava prenent la decisió. Com tampoc ha rebut resposta la recollida de més 500 signatures de la ciutadania promoguda per un ex-membre del Consell i Fill Predilecte d'Argentona que va participar en la seva re-interpretació. Demana que el Consell de Patrimoni es manifesti sobre la seva retirada y el fet que no s'hagi informat i consultat al Consell de Patrimoni, i és queixa de la gestió general del tema que ha fet l'equip de Govern obviant la participació de la ciutadania y els òrgans participatius de la Vila.

El Sr. Enric Subiñà reitera que no és motiu de tractar-ho en el Consell i explicita que creu que si que ho seria si es vulgues substituir per un altre monument o element en el seu lloc. En aquest cas, si que n'hauria d'opinar el Consell ja que la Plaça de l'Església és un entorn protegit. Tot i això manifesta la seva opinió de no entrar en discussió sobre el tema.

El Sr. Àngel Puig manifesta també que no s'entri més a discussió i en tot cas es posposi a un Consell extraordinari.

8.- Estat i qüestió Casa Puig i Cadafalch

Es tracta el tema de l'estat dels treballs i gestions per subvencions per la rehabilitació de la Casa Puig i Cadafalch. S'explica l'estat del projecte, l'encàrrec de l'Estudi dels elements decoratius i que pròximament es sol·licitarà la subvenció de l'OSIC per la rehabilitació de la Fase II.

El Sr. Oriol Bassa informa que hi ha una línia de subvencions del FEDER que s'hauria de mirar. Es comenten les reunions que hi ha hagut a Mataró per el tema centenari Puig i Cadafalch de l'any pròxim.

El Sr. Àngel Puig comenta el tema de les plaques fotogràfiques que es van obtenir a la Casa i que ara han estat restaurades i revelades, quedant pendent ara procedir a la identificació d'on pertanyen els llocs i persones que apareixen.

9.- Informació i actualització temes pendent de patrimoni.

Es passa un llistat actualitzat amb els temes que ja han estat solucionats i aquells que queden encara pendents.



10.- Urgències.

No se'n formula cap.

11.- Precs i Preguntes

El Sr. David Farell pregunta al Sr. Àngel Puig que no es desatengui la petició d'ubicar la col·lecció de Punes.

El Sr. Àngel Puig exposa que es proposa inicialment que aquestes es conservin a Ca l'Ametlla.

El Sr. Enric Subiñà treu el tema de l'estat de conservació de Can Patet, diu que li consta es va fer una proposta o avantprojecte de restauració. A en Xavier Roca no li consta que s'hagi demanat cap llicència per la seva rehabilitació i no ha vist el projecte que es menciona. Es queda que es buscarà el Projecte i si no ha demanat llicència, es farà inspecció i si escau es requerirà les actuacions de conservació i/o restauració.

El Sr. Àngel Puig exposa el tema de la coberta de l'habitatge de davant de Can Puig (Carrer Dolors Montserdà) que es va obrint progressivament traient la teula i recuperant la terrassa. S'acorda que si es segueix obrint s'actuarà en conseqüència.

El Sr. Lluís Mas exposa el tema de la inundació del pas soterrat a les obres de l'autopista i demana requerir a l'empresa constructora una solució. També parla dels tractaments dels talussos i el mal acabat general en la part d'Argentona i la riera.

El Sr. Lluís Mas pregunta sobre la situació del POUM, la regidora Aina Gómez informa que s'ha d'enviar a la Generalitat per fer la provisional.

El Sr. Eduard Prats parla sobre l'entorn de l'Ajuntament, demana veure com està i si s'està realitzant un estudi. Sol·licita que es recuperi l'idea de tractar l'entorn de forma integral i global i que això es tingui molt present en el Concurs per la nova biblioteca a ubicar a Can Doro.

Sense cap més intervenció, s'acaba la sessió.

President

Àngel Puig i Boltà

Secretari

Xavier Roca i Pigem

